
OSIGURAN OTKUP CRNE 
SLAVONSKE SVINJE 
TIJEKOM CIJELE GODINE

Velika poslovna prilika za 
sve uzgajivače fajferica

PAŽNJA!



Nova mesna industrija tvrtke Žito 
spremna je otkupiti kompletnu go-
dišnju proizvodnju svih uzgajivača 

crne slavonske svinje fajferice! 
I tako dalje svake sljedeće godine, bez obzi-
ra koliko ta proizvodnja bude rasla. To je, iz-
među ostaloga, najvažniji zaključak sa susreta 
predstavnika uzgajivača udruženih u udrugu 
“Fajferica” i poslovodstva Žita.
Kompanija kreće s proizvodnjom tri linije pr-

šuta (classic, premium i eko) ukupno oko 
150.000 komada godišnje, zatim 3.000 tona sa-
lama mediteranskog tipa i 2.200 tona trajnih 
mesnih proizvoda tipa slanine, rolane pancete, 
pečenice, buđole i slično. 
Da bi ostvarili planove potrebno je postoje-
ću prozvodnju svinja u Slavoniji uvećati za 
100.000 komada godišnje.
Udio svinja crne slavonske pasmine u ukupnoj 
proizvodnji ovisit će isključivo o ambicijama 



Kod ekstenzivnog tipa uzgoja po-
trebne su velike površine. Pri-

mjerice, za jednog tovljenika potreb-
no je 600 m2 kroz godinu dana. Dakle, 
ako nemate tu površinu, ne možete ud-
vostručiti proizvodnju. No, neki uzgaji-
vači imaju velike površine i kapacitete, 
ali nisu povećavali proizvodnju jer nisu 
imali tržište. U suradnji sa Žitom i to bi 
se promijenilo.

Mali proizvođači, koji nemaju po-
vršinu, mogu uzgajati prasad te ih 

prodati većim proizvođačima.

Naš je plan zarotirati sustav kako 
bi posla bilo za sve, da ne zarađu-

ju samo dva, tri velika proizvođača nego 
i ostali. 

pojedinih proizvođača, odnosno o aktivnosti-
ma udruge koja prema mesnoj industriji može 
uspostaviti jedinstveni dobavljački kanal. 
Meso fajferica bit će korišteno u linijama pre-
mium proizvoda temeljenih na sljedivosti, a 
dugoročni je cilj svakoga uzgajivača uključi-
ti u standarde ekološki certificiranih proizvo-
đača. Jer će svaki proizvod Žito mesne indu-
strije biti opremljen oznakom preko koje će 
potrošači putem mobilnih telefona u realnom 

vremenu moći pratiti sve točke sljedivosti - od 
geografske lokacije i ekološkog certifikata pro-
izvođača stočne hrane, preko informacija o uz-
gajivaču svinja koje su hranjene tom hranom, 
do tehnoloških podataka o načinu i mjestu pre-
rade i dalje do uvjeta u kojemu je završni pro-
izvod transportiran do prodajnog mjesta. I to 
dodatno daje na važnosti zdravom prirodnom 
okružju i ekstenzivnom načinu uzgoja.
Stoga su uzgajivači fajferica danas u prilici oz-

DOMINIK KNEŽEVIĆ 
Viljevo, uzgajivač i predsjednik 
udruge “Fajferica”

Bit će posla 
za sve

Otkup fajferica I str. 2 - 3



biljno planirati ubrzani razvoj svojih gospo-
darstava i naprosto organizirati veći posao. Za-
hvaljujući razvoju nove mesne industrije cijela 
Slavonija u kratkom vremenu može doživjeti 
temeljitu promjenu raspoloženja. A prve kon-
kretne dogovore između Žita i uzgajivača fajfe-
rica moguće je doživjeti i kao početak novog 
brendiranja najplodnijeg dijela Hrvatske u pro-
stor novih šansi i dobre hrane.
- Žito je zaista velik i važan subjekt kojemu mo-

žemo vjerovati - rekao je predsjednik udruge 
“Fajferica”, Dominik Knežević. 
- Uzgajivači imaju kapacitete, ali su još u ne-
doumici jer ne shvaćaju da se radi o stvarnom 
poslu. Kooperantski odnos nikada nije idealan, 
a mnogi imaju negativna iskustva, pa posto-
ji određena averzija. Zato mi uvjeravamo čla-
nove da obrate pažnju na ovaj model. Neki se 
bave i preradom mesa, a to je veliki izdatak, pa 
bi i njima dobro došla sredstva i posao osigu-



ran na ovaj način. Imali bi osiguran plasman, 
odnosno otkup cijele godine, a ne tek prihod 
jednom godišnje i to tek kada je osušen njihov 
finalni proizvod.
Knežević objašnjava i kako je važno što uzgaji-
vači na raspolaganju imaju svoje sirovine, svoju 
hranu i druge resurse, pa bi bili plaćeni za cje-
lokupni proces uzgoja svinja, a ne tek po izvr-
šenoj usluzi.
- Cilj naše udruge je trenutni status uzgajivač-

ke organizacije za crnu slavonsku svinju, za što 
smo dobili rješenje Ministarstva poljoprivre-
de, unaprijediti u proizvođačku organizaciju, 
što je i preporuka EU. Tada bi kooperant radio 
s nama kao organizacijom, a ne s pojedincima 
kao što je trenutno slučaj. Tim bismo statusom 
mogli dobiti potporu iz državnog proračuna 
i sredstva iz fondova Europske unije, i to oko 
100.000 eura poticajnih sredstava svake godi-
ne. Zato nam je cilj uvjeriti male proizvođače 
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Žito ulijeva 
povjerenje

Nakon što sam vidio novu pršu-
tanu Žita ostao sam bez riječi. 

Zaista ulijeva povjerenje i mislim kako 
bi suradnja nas uzgajivača sa Žitom zai-
sta mogla dobro funkcionirati. 

Mi smo i do sada imali tržište, no 
radilo se o tome da su naše sla-

vonske, crne svinje odvozili na more za 
jeftine novce i preprodavali ih za puno 
više. Na ovaj bismo način bili osigurani 
tijekom cijele godine i ne bi se otkuplji-
vali samo prasci.

Planiram proširiti svoje kapacite-
te. Trenutno imam 30 krmača i 

40 nazimica što znači da bih na jesen 
imao 70 krmača. Osim toga, od svojih 
74 hektara imam 30 hektara ograđeno, 
a u slučaju suradnje sa Žitom, ogradio 
bih i više.
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da mogu proizvoditi na ovaj način te s ulaga-
njima od par sati dnevno osigurati zaista dobra 
primanja - tumači predsjednik udruge.
Igor Kovačević, dopredsjednik udruge “Fajferi-
ca” objašnjava i kako su nedavno u Italiji posje-
tili slične uzgajivače koji proizvode na način i u 
dogovoru s velikim kupcima, kao što se i njima 
sad otvara mogućnost.
- U poslovnom odnosu sa Žitom dobili bismo 

dodanu vrijednost na svoju proizvodnju i tako 
povećali svoj profit. No, naši su ljudi dosta ne-
povjerljivi. Dok ne budu vidjeli nekoliko pro-
izvođača koji će uspjeti proizvesti i plasirati 
svoje proizvode na ovaj način, neće se i sami 
upustiti u takvu proizvodnju. A kada se to do-
godi, vjerujem da će biti još puno novih proi-
zvođača - kaže Kovačević.



Osobno se vidim u poziciji koope-
ranta Žita jer mi mali proizvođači 

ne možemo bez velikih i mislim da treba 
ulagati u takve sustave jer tako i mi mo-
žemo razvijati svoju proizvodnju.

Veliki sustavi poput Žita zapra-
vo su pogonski kotači razvoja ci-

jele Slavonije jer imaju dobro organi-
ziranu prodaju, sustave marketinga i 
velike prerađivačke kapacitete od čega 
mali proizvođači mogu imati velike ko-
risti. Kao kooperanti bismo imali trajnog 
kupca koji će bez problema moći plasi-
rati finalni proizvod.

Prijavio sam se na Podmjeru 6.3, 
Potporu razvoju malih poljopri-

vrednih gospodarstava i planiram sva-
kako proširiti svoju proizvodnju sa tre-
nutnih 9 na 25 krmača, a onda kasnije 
i više.

Iz udruge “Fajferica” stigao je i prijedlog da se na lokaciji farme 
Orlovnjak obilježi mjesto na kojemu je prije 150 godina grof 
Dragutin Pfeifer radio selekciju prvih svinja fajferica koje su se 
od tadašnjih pasmina razlikovale po ranozrelosti, plodnosti i 
boljoj mesnatosti. I tako do danas. Inače, kipar Robert Frangeš 
Mihanović je za skulpturu crne slavonske svinje izložene 1900. 
na Svjetskoj izložbi u Parizu dobio zlatnu medalju.godina fajferica

150
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Inicijativa za promjenu 
raspoloženja u Slavoniji

Ponuda otkupa je transparentna i bez skrivenih motiva 
omogućuje baš svim uzgajivačima da praktički neograničeno 
povećavaju svoju proizvodnju i na taj način povećavaju 
prihode i podižu životne standarde svojih obitelji.

Jamčimo kontinuitet otkupa tijekom cijele 
godine i namjera nam je stvoriti uvjete u kojima 
će obitelji uzgajivača fajferica osjetiti sigurnost 
jer ćemo uvijek nuditi najbolju cijenu na tržištu.

Nova mesna industrija Žita će tijekom naredne 
dvije godine povećati potražnju za sirovinom 
jer će proizvodnja pršuta porasti na 225.000 
komada godišnje, s tendencijom nastavka 
rasta. Istovremeno, proizvodni kapacitet cijele 

Slavonije, svih regionalnih proizvođača, u 
narednom razdoblju dostići će 2 milijuna pršuta 
godišnje. A za takav razvoj situacije ovoga 
trenutka na tržištu nedostaje oko 700.000 
komada svinja, primarno bijelih, ali i crnih.

Perspektiva

IZDAVAČ: Žito d.o.o., Osijek, Đakovština 3, tel 031 235 500, email: zito@zito.hr
PARTNER: Uduga “Fajferica”, Đakovo, Vladimira Nazora 1, tel 031 815 019, email: fajferica@fajferica.hr 
IZVRŠNA PRODUKCIJA: Kulen vizija

MARKO 
PIPUNIĆ, 
VLASNIK 

ŽITA


